
 
 
REFERAT af møde i skolebestyrelsen Solbjergskolen 
 
Dato: 14.11.2023 
Tidspunkt:17:30 -20:00  
Mødeleder: Lea 
Mødested: Skolens mødelokale 
Afbud: Sarah, Lene, Anne F. (og Stine) 
 
 
Type: Beslutning (bes), godkendelse (god), orientering (ori), debat (deb) 
Tid: vejledende (vurderes af mødeleder) 
 

Pkt Indhold  

1 
Godkendelse af 
referat fra 10-10-
2023 

Referat er godkendt 

 
JK: Vi afventer det politiske udspil omkring 
valgfag og tager punktet op igen på et senere 

møde. 

2 
 
Elevrådet  

 

Ønsker fra elevrådet: 

 

Nye net i biblioteksgården: 

Jens snakker med Michael og co. 

 

Generelt flere cykelparkeringsområder - 

også efter om- og udbygning;  

Udfordring lige nu: Der er faktisk nok 

cykelparkeringspladser, men de fleste elever 

forsøger at parkere så tæt på hovedindgangen 

som muligt. 

Tiltag: Der skal yderligere markeres, hvor man 

må parkere sin cykel, og hvor det ikke er tilladt 

at parkere. 

Der kommer flere cykelparkeringer, når vi er 

færdigudbygget. 

 

Ønske om emneuge/featureuge med fokus 

på salg af produkter a la den tidligere 

produktionsuge på mellemtrinnet: 



Der er lige nu ikke nogen steder at afvikle en 

produktionsuge på grund af lokalemangel, 

blandt andet i faglokalerne 

Vi mangler de store lokaler til forsamlinger, 

udstillinger og boder. 

Kan fritidscentret bruges? 

produktionsugen er ikke lagt ned, men sat på 

pause. 

 

 

Håndtørrer på toiletterne: Ønske om papir i 

stedet. 

Der kommer ikke mere papir på toiletterne. 

Fokus ligger på klima og bæredygtige løsninger i 

kommunalt regi. 

Giv besked gennem lærere eller kontor, hvis I 

oplever, at håndtørrerene ikke fungerer, så 

teknisk service kan tilse dem. 

 

Oplevelse af støj på grund af de 

midlertidige skillevægge  

Der arbejdes på at afhjælpe problematikken. 

Drøftes med entreprenør på byggemøde 

 

Hvad er kassererens rolle og opgave? 

Jens snakker med Trine og arrangerer møde 

3. 

Samarbejdsaftalen 

med SFO-
forældrerådet  

 
Godkendelse af 
samarbejdsaftalen og 

orientering om 
arbejdet i 

forældrerådet og i SFO 
(bilag) 

Berthe og Glennie orienterer: 

 

To områder er blevet udeladt, og ellers er der 

ikke ændret på noget i samarbejdsaftalen. 

Områderne er: 

1) Samarbejde mellem lærere og pædagoger 

2) Fastlæggelse af samarbejde med lokalområde 

 



Der er 10 forældrerepræsentanter i SFO-

forældrerådet.  

 

SFO oplever, at forældrerådet som 

sparringsorgan fungerer godt, og der opstår 

spændende pædagogiske drøftelser i 

forældrerådet omkring brugeroplevelser og 

pædagogisk praksis. 

 

Aktuelt fokus på frivillighed, blandt andet i 

forbindelse med Hølken-dagene samt 

forældrerådets kaffeboder ved store 

arrangementer, f.eks. vikingeugen. 

 

Hverdagen i SFO under om- og udbygning: 

Hverdagen fungerer, og der findes på kreative 

løsninger i den pædagogiske praksis, blandt 

andet omkring mobile værksteder og flere 

aktiviteter i de samme lokaler 

4.  

Principper  
 
Antimobbestrategi  

 
Trafikpolitik 

  
Skolehjem  

Antimobbestrategi: 
Fokus på, at hverdagens forkortelser (AKT, FU 

og lignende) ikke er læservenligt og griber 
forstyrrende ind i forståelsen. 
 

Det skal tydeliggøres, at der er tale om både 
fysiske og digitale sociale fællesskaber. 

 
Forslag: Ændring af layout, så strategien også 

visuelt ligner de øvrige principper, politikker og 
strategier. 
 

Endelig udgave godkendes på senere møde. 
 

Trafikpolitik 
De aftalte ændringer er tilføjet, men der 
mangler enkelte justeringer. Disse følger. 

 
Trafikpolitikken er godkendt. 

 
Retningslinjer for skole-hjemsamarbejdet: 
Dele af retningslinjerne skal slettes, da 

afsnittene er blevet beskrevet i andre politikker 
og retningslinjer, blandt andet skolens 

kommunikationspolitik. Det er i stedet 



formuleringerne i kommunikationspolitikken, der 
skal anvendes. 
 

Skole-hjemsamtaler: Forslag om, at det 
tydeliggøres, at det er det enkelte klasseteam, 

der vurderer, hvorvidt eleverne deltager i skole-
hjemsamtaler eller ej, ligesom at der er 
cafésamtaler i overbygningen. 

De enkelte klasseteams skal være tydelige i 
indkaldelserne omkring hvem, der skal deltage i 

samtalerne. 
 
Tilpassede retningslinjer drøftes på næste møde. 
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Forældre og 
årgangsråd  

 

Drøftelse af opgaver, formål og 
forventninger: 

 

Enighed om oplevelse af, at der mangler en 
formel beskrivelse af forældrerådets opgaver. 

 

Forslag om udarbejdelse af en fælles struktur, 
der i højere grad involverer flere forældre, f.eks. 
ved at sikre tid på forældremøderne til, at 

arrangementerne kan planlægges overordnet, 
og de forskellige opgaver kan uddelegeres i 

grupper. 

 

Beskrivelse skal indeholde: 

 

Forældrerådets formål med fokus på at 
understøtte de gode fællesskaber. 

 

Forslag om idebank til forældrerådene med 

forslag til aktiviteter og lignende. 

 

Information af rammer for økonomi omkring 
aktiviteter og lejrskoler samt klassekasser. 

 

Forældrerådets opgave bør også italesættes på 
infomøderne for forældre til skolestartere på 
møderne i efteråret og foråret. 

 



Elevrådet: drøftelse af, hvad er et godt 
klassearrangement på senere elevrådsmøde. 

 

Jens, Lene, Berthe og Jacob laver udkast til 
senere drøftelse. 

  Pause  
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Høringssvar vedr. ny 

organisering af 
Administrative 
Fællesskaber 

Høringssvar 

Organisationsændringerne og den igangværende 
proces fylder naturligt meget hos skolens 
administrative personale samt teknisk 

servicepersonalet. 
 

Jens redegør for ændringerne, som de ser ud i 
forslaget. 

 
Omorganiseringen kommer blandt andet til at 
spille betydeligt negativt ind på skolens budget, 

da bygningsbudgettet ikke længere er en del af 
skolens samlede budget. 

 
Kan Stine lave et udkast til et høringssvar, som 
kan danne udgangspunkt for skolebestyrelsens? 

 
Jens og Jacob undersøger. 

7 

Byggeri  
 

Status på byggeri og 
nyt fra byggemøder 

Status på byggeri og nyt fra byggemøder 

 
Jens orienterer om fundet af asbest i kælderen 

under skolen i efterårsferien. Det er fundet i 
fliseklæb og isoleringsmateriale. Den 
efterfølgende proces, har ud fra et  

forsigtighedsprincip, betydet lukning af 
gymnastiksal, omklædningsrum samt en del af  

10’er-gangen. Skolens faglokaler er blevet 
inddraget som klasseværelser. 
Vi forventer at kunne tage alle lokaler i brug 

igen i næste uge. 
Der er taget de nødvendige prøver og tests efter 

anvisning fra de byggeansvarlige og 
myndighederne og regner med endelig 
godkendelse fredag 

 
De store mængder regnvand + asbestfund i 

kælderen betyder nu forsinkelser i etape 1 af 
byggeriet. Vi ved endnu ikke, hvor store 
forsinkelserne bliver. Ny faseplan ventes 

omkring jul. 
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Konkrete sager -

decembermødet -
Budget 2024 – Aarhus 
Kommune (JK) 

Decembermødet 
Traditionen tro slutter decembermødet den 12. 
december med fællesspisning. 

Nadia, Lea og Jens planlægger. 
 

Budget 2024 
Punktet skubbes til næste møde. 
 

Konkrete sager 
Produktionskøkkenet i skoledistrikterne spøger 

igen. Mulighed for et samarbejde med 
Folkehuset. 
 

Skolemad.nu 
Der er fortsat ikke meldt en ny leverandør ud 

9 
Evt. og aftaler om 

kommende mødeleder 
Nadja er mødeleder den 12. december. 

 
 
 
 
 
 
 


